
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-10-30, § 21 

 

 Tid Onsdag 30 oktober 2013 kl. 16:30 – 16:45 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Onsdag 30 oktober 2013 

  

 

 

Ulla Hamilton Daniel Helldén 

  
Närvarande  

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Daniel Helldén (MP), vice ordföranden  

 

Bo Arkelsten (M)  

Datevig Tjärnberg (M)  

Mark Klamberg (FP)  

Jonas Naddebo (C)  

Malte Sigemalm (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

Tobias Johansson (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Inga-Lill Larsson (M) för Daniel Valiollahi (M) 

Christer Swärd (M) för Marie Agmén (M) 

Margareta Stavling (S) för Annika Ödebrink (S) 

 

 Ersättare: 

Ole-Jörgen Persson (M)  

Charlotta Schenholm (FP)  

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Jimmy Lindgren (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Petra Schagerholm (MP)  

Johanna Granbom (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Åse 

Geschwind, Inga-Lill Hultin, Elisabet Munters och Marita Söderqvist samt 

personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-7 och biträdande borgarrådssekreteraren 

Shashika Sellgren. 

 

 



  

 § 21 

Förslag till taxa för hushållsavfall och därmed jämförligt avfall inkl. taxa för 

skrymmande hushållsavfall m.m. samt slam och latrin att gälla från och 

med 2014-01-01 

Dnr T2013-701-05641 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt trafikkontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anta taxa för 

 hushållsavfall och därmed jämförligt avfall inklusive taxa för skrymmande 

 hushållsavfall m.m. samt slam och latrin, att gälla från och med 2014-01-01, i 

 enlighet med förslag i bilaga 1 till kontorets tjänsteutlåtande. 

 

2 Trafik- och renhållningsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta om att 

 medel ur fonden för renhållningsverksamheten på totalt 8,5 mnkr används till att 

 finansiera utveckling och driftstöd av verksamhetssystem, konsultstöd optisk 

 sortering samt informationsinsatser för inpasseringssystem.   

 

3 Trafik- och renhållningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att 2014 års 

 budget för renhållningsverksamheten justeras med 8,5 mnkr. 

 

4 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 18 september 2013. 

 
Nämndens behandling av ärendet  

 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP), Jonas Naddebo (C) 

 och Malte Sigemalm m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) och Tobias Johansson (V)  

 föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

2. Att subventionen höjs för insamling av utsorterat matavfall för 

 flerfamiljshushåll. 

3. Att det görs en större prisdifferentiering med avseende på hämtningstäthet. 

4. Att arbetet med utökad matavfallsinsamling intensifieras. 

 

Avfallstaxorna är kraftfulla styrmedel för att minska uppkomsten av osorterat 

avfall.  

Taxan ska utformas så att den än tydligare styr mot minskade avfallsmängder, 

öka källsortering och minskad miljöbelastning. Vi anser därför att subventionen 

för insamling av utsorterat matavfall för flerfamiljshushåll ska höjas. Det 

kommer även fungera som ett incitament för att fler hyresvärdar väljer att prova 

matavfallskärl. 

 

För att motverka och förebygga uppkomsten av avfall bör de hushåll som 

genererar lite avfall och endast behöver hämtning var 4:e vecka premieras 

genom en lägre avgift än den som föreslås. Taxan för hämtning varje vecka bör 



  

höjas, för att styra mot en mindre mängd genererat avfall och en högre 

utsorteringsgrad.  

 

Stockholm ligger idag långt efter det nationella målet att omhänderta 50 procent 

av matavfallet för biologisk behandling senast 2018. Därför måste arbetet med 

insamling och behandling av matavfall till biogas intensifieras. Staden ska 

kraftigt utöka matavfallsinsamlingen samt investera i en biogasanläggning. För 

att kunna komma upp i höga insamlingsnivåer krävs en anläggning för optisk 

sortering. Ledig kapacitet i andra anläggningar i regionen ska utnyttjas under 

utbyggnadsfasen, sannolikt i Södertälje. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP), Jonas 

Naddebo (C) och Malte Sigemalm m.fl. (S). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) och Tobias Johansson (V) reserverar sig 

mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


